



DEUTSCHER KLUB PORT ELIZABETH

KLUBNACHRICHTEN NEWSLETTER

November, Dezember 2025,
Januar 2026

OPENING TIMES

	Club / Bar	Kitchen
Monday	Closed	Closed
Tuesday	11h30 to 23h30	12h00 to 20h30
Wednesday	11h30 to 23h30	12h00 to 20h30
Thursday	11h30 to 23h30	12h00 to 20h30
Friday	11h30 to 23h30	12h00 to 20h30
Saturday	11h30 to 23h30	12h00 to 20h30
Sunday	11h30 to 16h00	12h00 to 15h30

*"We like you to visit our
new Beer Garden in
the Pool Area
on a nice day."*



*"to foster German customs
and traditions"*

Der Vorstand des Deutschen Klubs

The committee of the German Club

Erster Vorsitzender Chairman	Hans Peter Engelhardt	C 066 009 7691 +49 1525 348 2360
Zweiter Vorsitzender Vice-chairman	Gerhard Gildenhuys	C 083 295 0632 E gerhardgbg@gmail.com
Schatzmeister Treasurer	Gunter Fröhlich	C 072 399 2094 E gunter@dietco.co.za
Sekretär Secretary	Norman Box	C 084 925 6475 E normanbox9@gmail.com
Vorstandsmitglieder Committee members	Brian Klopfer Christopher Röhrich	C 081 270 4374 C 082 809 9099

Committee E-Mail Address = germanclubcommittee@gmail.com

Pächter / Klub Manager

Lessee / Club Manager



Thomas Fuchs

W 041 367 2791
C 084 319 5411
E germanclub.pe@gmail.com

Web www.germanclubpe.com

Der neue Vorstand

The new committee



Hans Peter Engelhardt
Chairman
Erster Vorsitzender



Gerhard Gildenhuys
Vice-Chairman
Zweiter Vorsitzender



Gunter Fröhlich
Treasurer
Schatzmeister



Norman Box
Secretary
Sekretär



Brian Kloppe
Committee Member
Vorstandsmitglied



Christopher Röhrich
Committee Member
Vorstandsmitglied

Den Deutschen Klub für Geniesser entdeckt

In unserer Stadt da gibt's ein Haus,
da geht man gerne rein, doch ungern raus.

Ein jeder, der durch die Ostkap rennt,
bestimmt das Deutsche Haus schon kennt.

Dort gibt es einen Gerstensaft,
der ist schon einfach sagenhaft.

Die Klubsleut freut ein jeder Gast
der kommt und bleibt ganz ohne Hast.

Der dann zum Trinken noch was isst
und nicht beim Geh'n die Zech vergisst.



“Die Goldene Ehrennadel”

Hans Rigelnik, Jürgen Steinbach,
Dietmar Rädel, Kuno Bostelmann,
Harold Strecker, Herwig Kussing,
Mathias Schmidt, Rolf Knuth,
Egon Pfeiler, Christopher Röhrich.

UNSERE EHRENLISTE

OUR ROLL OF HONOUR

GRUNDSTIFTUNGSSPENDER

FOUNDATION DONORS

O. ISENBECK - D. RÄDEL - H. RIGELNIK
W. KÜSTERER - J. RITTER - D. RÖHRICH
J.W. STEINBACH - P. STUCKEN
R. STUCKEN - M. SCHMIDT - H. KUSSING
W. EWEST - S. POWELL

MITGLIEDER AUF LEBENSZEIT

LIFE MEMBERS

P.J. BOUDLER - F. ENGLER - M. FINKE
P. HUMM - M. NEFDT - D. RÄDEL
H. RIGELNIK - M. SCHMIDT
J.W. STEINBACH - E. ROBNIK
F. RONACHER - D. RÖHRICH
E.M.K. ROHRMOSER
K.H. EISENBARTH - H.E. KUSSING
DR. R. SCHEMMER - D. BÄHRE
R. KNUTH - E. PFEILER - W. EWEST
H.I. WIEGAND - P. SPALKE - C. RÖHRICH

HONORARY LIFE MEMBERS

G. WEST - B.H. RIGELNIK - M. SCHMIDT
H. KUSSING - N.A. STUCKEN - E. LINDSTROM



***For Exclusive
Handmade Jewellery
at Wholesale Prices***

RITCO
manufacturing
jewellers

114 CAPE ROAD, MILL PARK, PORT ELIZABETH

Tel: 041 - 373 7309 / 072 2178 223

Email: sales@ritco.co.za

Website: www.ritco.co.za

BUSINESS HOURS Monday to Friday: 8:30 - 17:00 Saturday: 9:00 - 13:00

BERICHT DES 1. VORSITZENDEN

Liebe Mitglieder, Unterstützer und Freunde unseres Klubs,

wir befinden uns nun schon wieder im November und das Jahr neigt sich Ende zu.

Am 17. September fand unsere Jahreshauptversammlung statt und mit 38 Mitgliedern war diese Veranstaltung doch recht gut besucht (im Vorjahr waren es 22).

Ein paar Punkte in der Satzung wurden angepasst.

Hervorzuheben ist dabei, dass ab jetzt die Positionen CHAIRMAN und VICE-CHAIRMAN auch an nichtdeutsche Bewerber vergeben werden können, wobei Deutsche aber grundsätzlich Vorrang haben.

Neben anderen Personalveränderungen wurde ich zum neuen Präsidenten gewählt und trete damit die Nachfolge von Christopher Röhrich an. Er bleibt gleichwohl Mitglied des Vorstands.

Ich möchte mich an dieser Stelle nochmals ganz ausdrücklich für das entgegengebrachte Vertrauen bedanken.

Ganz besonderen Dank möchte ich an dieser Stelle an Estelle Lindstrom richten, die sich viele Jahre (16 Jahre) für diesen Klub als Schatzmeister und Sekretärin verdient gemacht hat und den Vorstand verlässt.

Das Oktoberfest, welches zum 54. Mal stattfand, war auch in diesem Jahr wieder ein großer Erfolg.

Insgesamt konnten wir circa 3.500 Besucher begrüßen.

Vielen Dank an Thomas Fuchs und Peter Graham und alle anderen, die dieses Fest möglich gemacht haben.

BERICHT DES 1. VORSITZENDEN

Vor allem auch für die Band SOUSAPHONICS aus Johannesburg haben wir viel positives Feedback erhalten.

Deren Sänger Monde Msutwana, der kürzlich einen Grammy verliehen bekommen hat, ist ziemlich bekannt in Südafrika, und das nicht erst seit er im Oktober zur Eröffnung des Rugbyspiels gegen die Argentinier deren Nationalhymne im Stadion sang. Der Band gelang es, eine freundliche Atmosphäre zu schaffen und ordentlich Stimmung zu machen.

Am Donnerstag und Freitag waren die Corporate Evenings, am Samstag der große Festabend für alle und am Sonntag endete das Fest mit dem bekannten Frühschoppen.

Ab 15. Dezember wird der schließlich vollends renovierte Biergarten mit Poolbereich geöffnet. Bringen sie ihre Kinder oder Enkel mit und genießen sie einen schönen Familientag am Pool. Zusätzlich zu der allseits bekannte Speisekarte wird es auch eine Sommer-Speisekarte geben.

Desweiteren möchte ich gern auf zwei weitere Ereignisse zur Weihnachtszeit hinweisen:

1. Christmas Day Lunch
2. New Years Brunch

Buchungen bitte rechtzeitig über Thomas (041) 367 2791.

Abschließend möchte ich all unseren Mitgliedern mit ihren Familien, all unseren Freunden und Unterstützern auch im Namen des gesamten Vorstands eine geruhssame Adventszeit, ein gesegnetes Weihnachtsfest und einen guten Rutsch ins neue Jahr 2026 wünschen!

Herzlichst
Euer neuer Präsident
Hans Peter Engelhardt

CHAIRMAN'S REPORT

Dear members, supporters, and friends of our Club,

We are already in November again, and the year is drawing to a close.

Our AGM took place on the 17th of September, and with 38 members in attendance, the event was quite well-attended (compared to 22 last year).

A few points in our Constitution were amended.

It is worth noting that from now on, the positions of CHAIRMAN and VICE-CHAIRMAN can also be filled by non-German applicants, although Germans will enjoy absolute priority.

Among other personnel changes, I was elected as the new President, succeeding Christopher Röhrich. He will, however, remain a member of the committee.

I would like to take this opportunity to express my sincere gratitude for the trust you have placed in me.

A very special thank you goes to Estelle Lindstrom, who has served the Club for many years (16 years) as Treasurer and Secretary and is leaving the committee.

This year marked our 54th Oktoberfest, which was once again a great success.

In total, we welcomed approximately 3 500 visitors.

Many thanks to Thomas Fuchs and Peter Graham and everyone else who made this festival possible.

We received especially positive feedback for the band SOUSAPHONICS from Johannesburg.

CHAIRMAN'S REPORT

Their singer, Monde Msutwana, who recently won a Grammy, is quite well-known in South Africa, and not just since he sang the Argentinian national anthem at the opening of the rugby match against Argentina in October. The band succeeded in creating a friendly atmosphere and generating a great buzz in the Festtent.

Thursday and Friday were the Corporate Evenings, Saturday was the big festival evening for everyone, and the festival concluded on Sunday with the traditional Frühschoppen (Family Day).

From the 15th of December, the fully renovated Beer Garden at the pool area will open. Bring your children or grandchildren and enjoy a lovely family day by the pool. In addition to the regular menu, there will also be a summer menu.

Furthermore, I would like to draw your attention to two more events during the Christmas season:

1. Christmas Day Lunch
2. New Year's Brunch

Please make bookings in advance by contacting Thomas at (041) 367 2791.

Finally, on behalf of the entire committee, I would like to wish all our members and their families, all our friends and supporters, a peaceful Advent season, a blessed Christmas, and a happy New Year 2026!

Sincerely,
Your new President
Hans Peter Engelhardt

Veranstaltungen

Calendar of Events

Sunday Lunches

Our Sunday Lunches have become very popular.

Please book in advance to avoid disappointment.

The Club will be closed on 24 December and 31 December.

Thursday,
25th December

Christmas Day Lunch

Our annual Christmas Day Lunch.

Please note that we are already fully booked for this event.

Thursday,
1st January

Traditional New Year's Brunch

Our traditional New Year's Brunch will
be served from 10.00 to 14.00.

Please contact us for menu enquiries and bookings.

Biergarten

From the 15th of December, nobody will be able to book the Pool Area for a sole use Function anymore. You can book tables or part of it, but other members and patrons will be in the same venue.

We have spared no expenses to make this area Family friendly and hope to see you at this new venue to have a drink and/or a meal on the nice summer days or evenings.

From end of March to middle of December the venue will be available for sole use bookings again.

Hope to see you after the 15th December at our new exiting outdoor Biergarten! In addition to our normal Restaurant Menu, we have designed a Beer Garden Menu that will be available during this time.



CONTINENTAL KAFFEE TISCH
 CAKES - STOLLEN
 LEBKUCHENHERZEN (HEARTS)
 BAKED GOODS
 CRAFTED CHRISTMAS GIFTS and
 DECORATIONS
 WHITE ELEPHANT
 RAFFLE / VERLOSUNG
 HANDCRAFTED MOSAIC CREATIONS
 CHILDRENS ACTIVITIES
 MITTAGESSEN / LUNCH

Christmas Market **Weihnachtsmarkt**

Sat 29 Nov 2025 - 09:30

Lutheran Church, Springfield
(corner of Martin Road & Luke Avenue)

President's Fund

Donations received		Banking details	
Mathias Schmidt	R3 000	Acc. name	President Fund
		Bank	Nedbank
		Acc. No.	1134 979 142
		Branch	198-765
		Type	Current / Cheque